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Статья посвящена исследованию роли Конституционного Суда РФ в развитии конституционных право-
отношений. В работе проведен анализ решений Конституционного Суда РФ по толкованию Конституции РФ, 
разрешению споров о компетенции, разрешению дел о соответствии Конституции РФ. В результате автором 
сделан вывод о том, что Конституционный Суд РФ не создает новых конституционных правоотношений, а 
своими решениями уточняет состав субъектов конституционных правоотношений, момент начала и окончания 
конституционных правоотношений, а также права и обязанности субъектов правоотношений.

Ключевые слова: Конституционный Суд РФ, конституционные правоотношения, решения Конституцион-
ного Суда РФ, постановления Конституционного Суда РФ, определения Конституционного Суда РФ.

DOI : 10.18572/1813-1247-2018-11-11-16

№ 11 / 2018

THE ROLE OF A JUDGMENT OF THE CONSTITUTIONAL COURT OF THE RUSSIAN FEDERATION 
IN THE IMPROVEMENT OF CONSTITUTIONAL RELATIONSHIPS

Lungu Evgenia V.

Head of the Department of State and Legal Disciplines of the KI of the FPS of Russia

Candidate of Legal Sciences

Associate Professor

Article is devoted to a research of a role of the Constitutional Court of the Russian Federation in development 
of the constitutional legal relationship. In work the analysis of decisions of the Constitutional Court of the Russian 
Federation on interpretation of the Constitution of the Russian Federation, to settlement of disputes about competence, 
to permission of cases of compliance of the Constitution of the Russian Federation is carried out. As a result the author 
has drawn a conclusion that the Constitutional Court of the Russian Federation doesn’t create new constitutional legal 
relationship, and the decisions specifi es the list of subjects of the constitutional legal relationship, the moment of 
the beginning and the end of the constitutional legal relationship, and also the rights and duties of subjects of legal 
relationship.
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